
Nova šola, to pa to!
DNE 26. APMLA JE BILA V ZALOGU SKROMNA PRIREDITEV V POČHSTITEV 27. APRILA
IN 1. MAJA. OB TEJ PRILOŽNOSTI JE BIL P0L02EN TEMELJNI KAMEN ZA GRADNJO
NOVE OSNOVNE SOLE

Prisotne je pozdravil predsednik terenske organizacije SZDL Jože*MedIe in predal besedo pred-
sedniku gradbenega odbora Antonu Matjažiču, ki je med drugini dejal:

Vgraditev temeljnega kamna za novo osnovno šolo je najlepši pozdrav vsem prisotnim, pa tudi
iskrena zahvala vsem, ki so s svojo odločitvijo omogočili začetek del. Z novo šolo bomo dali iiašim
najmlajšim kar najbooljše možnosti za šolanje. In če se zavedamo. da je to tudi pogoj za njihovo lepšo
bodočnost in bodočnost vsega našega naroda, lahko šele ovrednotimo neposredno sodelovanje obča-
nov, ki so s svojim DA za samoprispevek dokazali visoko družbeno zavest.

Zaloško območjc se- v zadnjih
letih razvija z nadpopiečno naglico
in se je število piebivalcev v Zalogu,
Sp. Kašlju in Podgradu v zadnjfli pe-
tih "letih skoiaj podvojilo. Stara šola,
ki je bila zgrajena leta 1910, jc kljub
raznim preureditvam žc prcd leti po-
stala očitno preiriajhna za nižje raz-
rede osnovne Šole - da o sodobne-
mu pouku ne govorimo.

Po uspelem referendumu smo se
takoj lotili izvajanja programa.

Upoštevajoč stanjc na tercnu so
dali odgovorni organi zaloško šolo
za prioritetni vrstni red. Pričetck
gradnje je bil predviden v letu 1972.
Toda ko smo pričeli s konkretnej-
šimi obravnavami, smo ugotovili, da
smo ,/itve odloka", žrtve iziazo-
slovja. Že pred referendumom smo
namteč govorfli o osemletki v Zalo-
gu, v odloku pa je pisalo o šoli z
osem do deset učilnicanii. Sevcda so
bila tudi'predvidena sredstva odmei-
jena v skadu z odlokom. Znašli smo
se v zelo neprijetnem položaju. Ugo-
tovili smo, da je denarja za pravilno
dimenziiano šolo premalo, da se od-
loka ne da spremeniti, občiaska
skupščina pa ni imela dodatnih sred-
stev. Istočasno smo prišli do toč-
nejših podatkov gjede števila šolo-
obveznih otrok: teh bo ob dogra-
ditvi šole približno 600.

Z nastalimi problemi so bile se-
znanjene vse kiajevne organizacije,
občinska skupščina, UO sklada in
voliv?i tcga območja. Mišljenja vseh,
posebno občanov je bilo, da mora
biti šola takšnih kapacitet, da bo
ustrezala vsaj za obstoječe stanje.
Soglašali smo, da jc bolje odpove-
dati se nekaterim prostorom, kuhi-
nji in kotlami, da pndobimo najnuj-

. nejše število učilnic. Menili smo

tudi, da je pamctneje pričeti z grad-
njo lelo diii kasneje, kot pa zgraditi
premajhno šolo. Pri oblikovanju teh
stališč smo bili tesno povczani z
občinsko skupščino Ljubljana Mo-
ste-Polje in njenimi piedstavniki.
Že smo menili, da smo blizii rešitve,
ko je prišel zakon, da mora biti v
šdi zgrajeno zaklonišče. To pa je
predstavljalo za našo šolo dodatnih
80 milijonov starih dinaijev. Občiii-
ska skupščina je sedaj priskočila na
pomoč z dodatnimi 120 milijoiii
starih dinarjev in s tcm omogočila
pričetek gradnjc. Celotna investicija
bo stala približno inilijardo starili
dinarjev.

Občina Moste-Polje prevzema
vse stroške odkupa zemljišča in ko-
munalne ureditvc, kar bo zneslo pri-
bližno 200 milijonov starih dinarjev.
Poleg tega prispeva že 120 milijonov
starih dinarjev za sam objekt. Iz sa-
moprispevka pa je predvidenih pri-
bližno 600 milijonov starih dinarjev.

Šola«bo imela dvanajst učilnic in
telovadnico. Giajcna pa bo tako,.da
bo po potrebi mogoče dogtaditii še
nekaj učilnic

Med buinim aplavzom jc nato za-
grmcl stroj in načel ledino, na kateri
bo stala nova šola. Predsednik grad-
benega odbora je svečano dvignil te-
meljni kamen, ga med petjem pio-
nirskega pevskega zbora in ploska-
njem navzočih položil na pripravlje-
no mesto ter ga pričel zasipati z be-
tonom. Da bi prva šola, zgrajcna s
samoprispevkom občanov, res trdno
stala, so temeljni kamen z betonom
učvrščali še predsednik KS Zalog,
pTedsednik SZDL, predsednik UO
sklada in drugi.

Sledil je kulturni program, ki ga
je pripravil učiteljski zbor zaloške

šole, izvcdli pa učenci. Lepo in pri-
jetno je bilo glcdati,.s kakšnim na-
vdušenjem jc inladi rotl pod vod-
stvom Alcksandre Fidler prepcval in
kako TO malčki rccitirali v čast de-
lavskcmu piazniku in novi šoli, v ka-
tero bodo po obljubali iz\rajalcev
lahko stopili že čez lclo dni.

Za to svečano priložnosl jc Boža
Stojanovič sestavila kratko pcsmico,
ki jo jc navdušcno recitiral pioniiski
par:

NOVA SOLA
Nova šola, to pa to,
dancs kamcn, jutri zid,
v drugem letu
pa še športni rekvizit.
Dolgo smo čakali,
Starši so denarce zbrali,
končno le prišel je dan,
ko nam prostor je izbrsn.
V stari šoli je že stiska,
vse na osemletko zdaj pritiska.
So razredi nam pretesni,
kabinetov ni,
za pisarno komaj še ime drži.
Tri izmene nam grozijo,
zato naj z gradnjo pohitijo,
da strali bo ta odveč,
da pouka v stari šoli ne bo več.
Nova šola zrasti nam,
moderna in prostorna,
v njej se vzgajal mladi rod
bo iz Zaloga in od drugod.

Ob koncu svečanosti se je pred-
sednik KS Stane Matjažič zahvalil
v<iem udeležencem, posebej še pio-
nirjem odreda Karlc Pangeršič z že-
ljo, da bi se y novi šoli dobro poču-
tili in dosti naučili, učiteljskemu
zboru zaloške šole pa, da bi v novi
šoli udobno in sodobno poučeval
mladi zaloški rod.

Milena M.


